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Időzítés 
- nyáridőre 
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Koszorúzás az altemplomban és az emléktáblánál 

Klebelsberg Kunó emlékezete 
Megdőlni látszik az a híresztelés, 

miszerint az érintettek többsége alig 
várja, hogy megtörténjen a szege-
di kórházak és a rendelőintézet 
működésének tervezett átalakítása, 
s csupán néhány hangadó tiltako-
zik ez ellen. A városi kamara szon-
dázása után kiderült, a véleményt 
nyilvánított orvosok 95 százaléka 
nem támogatja a Fuziomed terve-

zetét, sőt kifejezetten ellenzi. A felmérés azonban nem 
reprezentálja a teljes orvosi kart, hisz a megkérdezett 
270 orvos kevesebb mint fele - 40 százalék - küldte 
vissza a kérdőíveket. A kelleténél talán azért kevesebb, 
mert nyár van, s ilyenkor az emberek leginkább sza-
badságra mennek. 

Ez a nyáridő visszaköszönő motívum a készülő sze-
gedi modellprivatizáció immáron egyéves történeté-
ben. Tavaly is nyári hónapokra „esett" az átalakítá-
si ügylet kezdete, most is úgy „alakult", hogy az utol-
só, júniusi közgyűlésen született döntés a hogyan to-
vábbról. Megint csak az idő tájt, amikor már az (érin-
tett) emberek zöme szabadságra készül, aztán el is 
megy, s ilyeténmód nehezen elérhető. Valahogy az az 
érzésünk, hogy a takaréklángú üzemelés hónapjaira 
időzítésnek jelentősége van, mint ahogyan annak is, 
hogy az érintettek az információk töredékével bír-
nak. 

A papírforma ugyanis azt mutatja, hogy az orvo-
sok nem kaptak meg minden, számukra fontos infor-
mációt arról, mi is készül körülöttük. A kérdőíves 
voksolás arról tanúskodik, hogy döntő többségüknek 
kevés ismerete van arról, miként készülődnek a város 
betegellátását érintő, nagyszabású átalakításra. 

Létezik ugyan egy már-már misztikus homályba 
burkolt, közel 200 oldalas munkaanyag, ami titkos-
nak minősíttetett, mert hogy a Fuziomed saját tulaj-
dona. Hírek szólnak arról, hogy a dokumentum „sza-
mizdatban" hozzáférhető. Amiből viszont hivatalosan 
tájékozódni lehet, az egy nyolcoldalas összefoglaló. 
A kamarai felmérés arról tanúskodik, hogy ez és 
ennyi kicsit kevés az elmélyüléshez. 

A kísérlet, avagy „szebb" szóval modell, minden-
esetre készülődik, amiről a betegeknek és a poten-
ciális pácienseknek még annyi fogalmuk sincs, mint 
a nyolcoldalas anyagot ismerőknek. 

Munkatársunktól 
A Klebelsberg Kunó Or-

szágos Emléktársaság kez-
deményezésére, hagyomány-
teremtő szándékkal rendez-
ték meg a Klebelsberg-meg-
emlékezéseke t a Szegedi 
Szabadtéri Játékok idei, jubi-
leumi évadjának megnyitá-
sakor, tegnap, csü tör tökön 
es te , a bemuta tó e lőadás 
előtt. A Szegedért sokat tett 
egykori kultuszminiszter ér-
demeit méltatta Gyulay End-
re m e g y é s püspök , aki a 
dómban celebrá l t misét . 
Először belül kell rendet ten-
nünk , m a g u n k b a n , e rkö l -
csünket és tudásunkat gya-
rapítva, hogy aztán a miénk 
lehessen a jövő, vallotta Kle-
belsberg Kunó; s hogy he-
lyesen gondolta , az hetven 
év után jól látszik - emelte ki 
szentbeszédében. A város, az 
egyetem, a színház és a sza-
badtéri já tékok, az országos 
emiéktársaság vezetői koszo-
rúztak az al templomban és a 
Klebelsberg emléktáblánál , 
a ko rmány képv ise le tében 
pedig Deutsch Tamás i f júsá-
gi és sportminiszter helyez-
te el az emlékezés virágait. 

Az egyetem falánál koszorúztak: dr. Dobozy Attila (SZTE), dr. Bartha László polgármester, Deutsch Tamás 
ifjúsági és sportminiszter és Tímár László alpolgármester. (Fotó: Miskolczi Róbert) 

A szegedi orvosok 95 százaléka nemmel szavazott 

Kérdőív a privat izációról 
A szegedi orvosi ka-

m a r a e l n ö k s é g e k é r -
dőivet juttatott el a sze-
gedi kórházak és a ren-
delőintézet orvosaihoz, 
a r ra voltak kíváncsiak, 
hogyan ítélik meg a sze-
gedi önkormányzat i já-
ró- és fekvőbeteg-ellátás 
tervezett átalakítását. A 
megkérdezettek 95 szá-
zaléka nem támogatja a 
készülő funkcionális pri-
vatizációt. 

A s z e g e d i j á r ó - és 
fekvőbeteg-ellátás átalakítá-
sára kiírt ajánlatkérési eljá-
rást befejezettnek tekintó vá-
rosi közgyűlés június 15-én 
tartott ülésén úgy határozott, 
hogy az önkormányzat tár-
gyalásokat folytat a Fuzio-
m e d K f t . - v e i a r é s z l e t e s 
szerződés fe l té te le inek ki-
dolgozásáról. A néhány hete 
született döntéssel és a ter-
vezett funkcionál is privati-
zációval kapcso la tos vé le-
m é n y e k r e vol t k í v á n c s i a 
szeged i o rvos i kamara el-
nöksége , amikor az elmúlt 

héten 270 orvoshoz kérdő-
ívet jutatott el, felmérendő, 
hogyan ítélik meg a szegedi 
ö n k o r m á n y z a t j á r ó - és 
fekvőbeteg-el lá tásának ké- • 
szülő funkcionális privatizá-
cióját. 

A kamara városi elnöke, 
Simonka János Aurél pro-
fesszor kérdésünkre elmond-
ta: a névre szólóan kiküldött 
kérdőívek ér tékeléséből az 
derült ki, hogy az érintett or-
vosok döntő többsége nem 
rendelkezik kellő ismerettel 
az átalakításról. A meglévő 
információik birtokában az 
orvosok 95 százaléka szak-
mailag nem támogatja, meg-
alapozatlannak tartja, határo-
zottan ellenzi a készüló áta-
lakítást. A megkérdezet tek 
k é t h a r m a d a n y i l v á n o s a n , 
aláírásával is vállalja nevét 
és véleményét. A városi ka-
mara e lnöke hozzá te t t e , a 
megkérdezettek - 270 orvos 
— 40 százaléka küldte vissza 
a kérdőívet, vélhetően azért, 
mert a többiek nyári szabad-
ságukat töltik. 

A szegedi orvosi kamara 

elnöksége törvényességi fe-
lü lvizsgála tér t a Csongrád 
Megyei Közigazgatási Hiva-
talhoz fordul t , mert az ön-
kormányzat nem kérte ki a 
k a m a r a v é l e m é n y é t a ké-
szüló átalákítás ügyében. Si-
monka doktor e lmondta : a 
kamara véleménynyilvánítá-
sára g y a k o r l a t i l a g m á s f é l 
napjuk volt, s csak a 8 olda-
las, általánosításokat tartal-
mazó összefoglaló anyag állt 
rendelkezésükre. 

A Magyar Orvosi Kamara 
elnöke, Kupcsulik Péter ar-
ról t á j é k o z t a t t a l a p u n k a t , 
hogy az országos elnökség 
j e l e n l e g t a n u l m á n y o z z a a 
f u n k c i o n á l i s p r iva t i zác iós 
anyagot, amiből az már lát-
ható, hogy az üzemeltető cég 
nem n o n p r o f i t m ó d o n fog 
működni, s ezt kockázatos-
nak ítélik. 

A szegedi orvosi kamara 
a közbeszerzési döntőbizott-
sághoz is benyújtotta pana-
szát, mert a szegedi egész-
ségügyi átalakí tás kapcsán 
nem történt közbesze rzés i 
eljárás. 

Az orvosi kamara szegedi 
elnöksége hamarosan kidol-
gozza a járó- és fekvőbeteg-
ellátás átalakításával kapcso-
latos á l l á s fog la l á sá t , ami t 
egyez te t a Magyar Orvos i 
Kamara országos és Csong-
rád megye e lnökségével , s 
közösen nyújtják be vélemé-
nyüket a város önkormány-
zatának. 

A készülő szegedi egész-
ségügyi pr ivat izáció ú j abb 
f e j e z e t é v e l k a p c s o l a t b a n 
Bartha László po lgá rmes -
ter v é l e m é n y é t n e m s ike-
rü l t m e g t u d n u n k , Ványai 
Éva a lpo lgá rmes te r a sze-
gedi orvosok voksolásának 
e r edményé rő l tő lünk ér te-
sült, s úgy reagál t : ezu tán 
kerül sor a szakmai egyez-
tetésekre, a többi között az 
o rvos i k a m a r á n a k ezt kö-
v e t ő e n n y í l i k l e h e t ő s é g e 
v é l e m é n y e , szakmai k i fo -
g á s a i k i f e j t é s é r e . A 
s z e r z ő d é s t e r v e z e t e k e t az 
ö n k o r m á n y z a t m i n d e n 
ér in te t te l , így va l amenny i 
orvossal egyeztetni fogja . 

K. K. 

Tizenötmilliós kárt okozott Csanyteleken a jégeső 

Ötven gazda bánata 
N é g y s z á z m é t e r e s 

sávban, tizenötmillió fo-
rintos k á r t o k o z v a sö-
pört végig a jégeső szer-
d á n C s a n y t e l e k e n . A 
b o r s ó n y i j é g d a r a b o k 
elsősorban a fa lu kör-
nyék i termelők földjén 
kopogtak , összesen öt-
száz hektáron. Bár szer-
dán a megyében máshol 
is hullott jég, az okozott 
k á r azokon a területe-
k e n a z o n b a n n e m je-
lentős. Az FVM megyei 
hivatalában úgy tudják: 
Csanyteleken egyik ter-
melőnek sem volt bizto-
sítása. 

C s a n y t e l e k e n a l e g n a -
gyobb kárt egy kéthektáros 
dinnyeföld tu la jdonosának. 
Olajos Sándornak okozta az 
ítéletidő: legalább négymil-
lió forintja veszett oda. Szak-
emberek szerint legalább ek-

kora árbevételre lehet számí-
tani egy kéthektáros dinnye-
ültetvényből. Az érintett öt-
száz hektáron az elsó becslé-
sek alapján tizenötmilliós a 
kár, melyen ötven te rmelő 
o s z t o z i k . A j é g Bakso t is 
érintette, ám ott nem okozott 
számottevő károkat. 

Nem csak a gyümölcsök, 
a zöldségfélék, a paprika és a 
káposzta is kapott a jégből, 
egyelőre azonban nem lehet 
megállapítani, mekkora a kár 
- tudtuk meg Kocsis László-
tól, a Földművelésügyi Mi-
nisztérium Csongrád Megyei 
Hivatala osztályvezetőjétől. 
Bár a búzában, amelyet a kö-
zeli napokban aratnak, leg-
alább tízszázalékos terméski-
esést okozott a jégeső azo-
kon a táblákon, amelyeket 
„ e l k a p o t t " , de a k u k o r i c a 
még csak „félidős". így rege-
nerálódhatnak a sérült növé-
nyek. 

„ I n f o r m á c i ó i n k sze r in t 
e g y e t l e n k á r o s u l t n a k sem 
volt biztosítása, ez pedig fe-
lelőtlenség" - vélekedett Ko-
cs is Lász ló . A s z a k e m b e r 
szer int az A l fö ldön sz inte 
nem múl ik el nyár j é g e s ő 
né lkül , és akárcsak szé l re 
vagy viharra, jégre is lehet 
biztosítást kötni. Elmondta: a 
nagy mennyiségben lehullott 
jég azért nem okozott még 
n a g y o b b károka t , mert je -
l en tős m e n n y i s é g ű e s ő is 
esett, amely enyhítette a jég-
zápor pusztítását. 

C s a n y t e l e k e n a h á z t á j i 
kiskertek is megsínylették az 
égből hulló jeget. A jégeső 
s z e r e n c s é r e c sak egy vi-
szonylag keskeny sávban bo-
rotválta le a növényeket , a 
Csongrádi út mellékén. 

..Már csak léalmának lesz 
jó a gyümölcs, mert ahol me-
gütötte a jég, ott megrothad" 
- mutatta az almafa termését 

Borsi Sándor. Szinte egyet-
len gyümölcs sem kerülte el 
a jeget, mindegyik kis almán 
legalább három-négy sebet 
ejtettek a lehulló jégdarabok. 
„Legalább ötcentis volt a jég 
az udvaron, mielőtt elolvadt. 
A vihar fél óráig tombolt, a 
borsónyi szemek pedig leg-
alább tíz percen át záporoz-
tak" - mondja Borsi Sándor, 
akinek fóliasátrát is több he-
lyen átlyuggatták a puskago-
lyóként lecsapó jégdarabok. 

Kirí Mihályné szőlőluga-
sát is kicsipkézte a jég, nem 
csak a leveleket, de a termést 
sem kímélte. „Jó tíz percen 
keresztül záporozot t a jég , 
nem is emlékszem ilyenre" -
mondja az idős asszony, mi-
közben muta t j a az ütődöt t 
s z ő l ő s z e m e k sebe i t . Ezek 
u g y a n b e g y ó g y u l n a k , ám 
később a darazsak lakmároz-
nak belőlük. 

Kér i Barnabás 

Gyors internetszolgáltatás, telefonálás és faxhasználat lehetősége egy 
vonalon. Váltsa hagyományos telefonvonalát ISDN-re! 
A minőség elkötelezettjei 0 Ft belépési díjjal ISDN szolgál-
tatáshoz juthatnak*, és élvezhetik a digitális vonal által nyújtott kényelmet 
és igényességet. 

Az ISDN szolgáltatás és a Player, Cyber, Wizard vagy Mátrix internet-
csomag egyidejű megrendelése esetén a neta csomaghoz egyhavi 
díjkedvezményt biztosít. 

A V-fon akciója augusztus 10-ig tart. 

További információért, kérjük, hívja a körzeten belül ingyenes 1288-as 
számot, vagy fáradjon be ügyfélszolgálati irodánkba. 

« 
*A Napraforgó díjcsomaggal és egy hagyományos telefonvonal beszámításával. 
Az ajánlat ISDN2-re azokon a területeken érvényes, ahol a szükséges műszaki feltételek 
rendelkezésre állnak. 
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UikOitéH siotgttutts 

Reggeli 
URH-szünet 

Munkatársunktól 
Július 7-én, szombaton reg-

gel 4 és 8 óra között, a szen-
tesi rádió- és televízióadó kar-
bantartása miatt szünetel az 
ultrarövid-hullámú adások su-
gárzása. így az adótorony kör-
zetében az M l , TV2, RTL 
Klub televíziócsatomákat, va-
lamint a Kossuth, Petőfi, Bar-
tók és Sláger Rádió URH-adá-
sát csak 8 óra után foghatjuk. 

^ Vivendi Telecom Hungary 
Ötszeköt minket 
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